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Ple

ACTA de la sessió ordinària realitzada el dia 7 de juliol de 2023, en aquesta casa 
consistorial.

ASSISTENTS

President
Antonio Alfonso Francés Pérez

Membres del Ple
Lorena Zamorano Gimeno
Jordi Valentí Martínez Juan

Vanesa Moltó Moncho
Juan Ignacio Trelis Sempere

Teresa Sanjuán Oltra
Alberto Belda Ripoll
Aroa Mira Rojano

Raul Llopis Palmer
Alexandre Cerradelo García
Carles Sansalvador Llopis
Elisa Guillem de La Cruz

Lirio Maria García González
Francisco Cantó Coloma

Amalia Payá Arsís
Carlos María Pastor Ventura

Gabriel Guillem García
Santiago Carbonell Quesada

Isabel Balaguer Cano
Jorge Francisco Reig Verdú
David Andrés Abad Giner

Maria Teresa Peidro Pascual
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Carlos José García Seguí
Sergi Antoni Rodríguez Castelló

María Carmen Paredes Torregrosa

Interventora
Nuria Aparicio Galbis

Secretària
Sonia Ferrero Cots

-------------------

En la Ciudad de Alcoy, siendo las 09:33 horas del día 7 de julio de 2023 se reúnen en la 
Casa Consistorial, en primera convocatoria, presididos por el Alcalde-Presidente, el señor 
Antonio Francés Pérez, los señores concejales arriba mencionados, miembros del Pleno, a 
los cuales legalmente se han convocado.

Da fe del acto la Secretaria de la Corporación, Sonia Ferrero Cots.

La sesión se retransmite por streaming a través del Canal “Ajuntament d’Alcoi Comunicació”, 
en YouTube

Asisten de forma telemática dos interpretes de lenguajes de signos, pertenecientes a 
FESORD.

Sr. Alcalde: Bon dia a totes i a tots i benvinguts al saló de plenaris, i a aquells que ens 
segueixen a través de les xarxes de l’Ajuntament. Tot seguit, iniciem el Plenari ordinari...

Abierto el acto se procede al examen de los asuntos contenidos en el orden del día, 
adoptándose los acuerdos siguientes:

1. 18958/2023 SECRETARIA GENERAL 
PROTOCOL, CORRESPONDÈNCIA I DISPOSICIONS OFICIALS

Sr. Alcalde: Felicitem l’artista alcoià Antoni Miró, Fill predilecte i Medalla d’Or de la ciutat 
d’Alcoi, a qui se li ha concedit la Creu de Sant Jordi. Es tracta d’un dels màxims 
reconeixements que pot rebre una persona per part de la Generalitat de Catalunya, i se li va 
fer entrega el 4 de juliol en un acte celebrat al Teatre Joventut de l’Hospitalet de Llobregat. A 
l’hora de la concessió, la Generalitat de Catalunya ha tingut en compte la seua trajectòria 
artística, compromesa i innovadora.
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2. 18958/2023 SECRETARIA GENERAL 
DONAR COMPTE DE LES RESOLUCIONS DE L’ALCALDIA DES DE LA NÚMERO 3137 
FINS A LA NÚMERO 3788 DEL PERÍODE 2023

De conformidad con el artículo 42 del vigente Reglamento de Organización, Funcionamiento 
y Régimen Jurídico de las Entidades Locales, se da cuenta a la Corporación de todas las 
resoluciones de la Alcaldía adoptadas durante las siguientes fechas:

 Del 25 de mayo de 2023, núm. 3137, al 26 de junio de 2023, núm. 3788

El Pleno de la Corporación queda enterado.

3. 18958/2023 SECRETARIA GENERAL 
DONAR COMPTE DE LES RESOLUCIONS D'ALCALDIA EN MATÈRIA DE: 
COMPOSICIÓ DE LES COMISSIONS INFORMATIVES PERMANENTS, DELEGACIONS 
ALCALDIA A FAVOR DE REGIDORS I REPRESENTANTS EN ÒRGANS COL·LEGIATS 

Se da cuenta al Pleno de la Corporación de las siguientes Resoluciones:

 Decreto número 3737, de 23 de junio de 2023: Composición comisiones 
informativas permanentes

 Decreto núm. 3827, de 29 de junio de 2023: Modificación decreto núm. 3680/2023, 
de 20-06-2023, sobre delegación de competencias de la Alcaldía a favor de los 
concejales

 Decreto núm. 3855, de 29 de junio de 2023: Representantes en Órganos 
Colegiados

 Decreto núm. 3965, de 3 de julio de 2023: Nombramiento de presidentes en 
Comisiones Informativas Permanentes
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Decreto número 3737, de 23 de junio de 2023, del siguiente tenor literal:

“Composición Comisiones Informativas Permanentes.

De conformidad con el acuerdo plenario de 22 de junio de 2015 sobre creación y 
composición de las Comisiones Informativas Permanentes, los Grupos Municipales han 
propuesto a sus respectivos representantes en cada una de ellas. 

Visto el informe de la Secretaria General.

Esta Alcaldía, RESUELVE:

Primero.- Designar a los miembros de la Corporación que se indica propuestos por los 
Portavoces de los Grupos Municipales como miembros de las Comisiones Informativas 
Municipales:

COMISIÓN INFORMATIVA DE GOBERNACIÓN Y RÉGIMEN INTERNO

Representantes del Grupo Municipal  Socialista
VANESA MOLTÓ MONCHO
ALBERTO BELDA RIPOLL
LORENA ZAMORANO GIMENO
RAÚL LLOPIS I PALMER

Representantes del Grupo Municipal Popular
CARLOS MARÍA PASTOR VENTURA
FRANCISCO CANTÓ COLOMA
LIRIOS MARÍA GARCÍA GONZÁLEZ
AMALIA PAYÁ ARSÍS

Representante del Grupo Municipal Compromís Alcoi
CARLES SANSALVADOR I LLOPIS
ALEXANDRE CERRADELO GARCÍA

Representante del Grupo Municipal VOX Alcoy
DAVID ANDRÉS ABAD GINER
MARÍA TERESA PEIDRO PASCUAL
Suplente: CARLOS JOSÉ GARCÍA SEGUÍ
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Representante del Grupo Municipal Guanyar Alcoi
SERGI RODRÍGUEZ CASTELLÓ
Suplente: MARI CARMEN PAREDES TORREGROSA

COMISIÓN INFORMATIVA GESTIÓN ESTRATÉGICA
Representantes del Grupo Municipal  Socialista

ANTONIO ALFONSO FRANCÉS PÉREZ
LORENA ZAMORANO GIMENO
VANESA MOLTÓ MONCHO
JORDI VALENTÍ MARTÍNEZ JUAN

Representantes del Grupo Municipal Popular
CARLOS MARÍA PASTOR VENTURA
GABRIEL GUILLEM GARCÍA
FRANCISCO CANTÓ COLOMA
LIRIOS MARÍA GARCÍA GONZÁLEZ

Representante del Grupo Municipal Compromís Alcoi
ELISA GUILLEM DE LA CRUZ
ALEXANDRE CERRADELO GARCÍA

Representante del Grupo Municipal VOX Alcoy
MARÍA TERESA PEIDRO PASCUAL
CARLOS JOSÉ GARCÍA SEGUÍ
Suplente: DAVID ANDRÉS ABAD GINER

Representante del Grupo Municipal Guanyar Alcoi
SERGI RODRÍGUEZ CASTELLÓ
Suplente: MARI CARMEN PAREDES TORREGROSA

COMISIÓN INFORMATIVA DE SERVICIOS A LAS PERSONAS
Representantes del Grupo Municipal  Socialista

ALBERTO BELDA RIPOLL
JORDI VALENTÍ MARTÍNEZ JUAN
JUAN IGNACIO TRELIS SEMPERE
RAÚL LLOPIS I PALMER

Representantes del Grupo Municipal Popular
FRANCISCO CANTÓ COLOMA
GABRIEL GUILLEM GARCÍA
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ISABEL BALAGUER CANO
JORGE FRANCISCO REIG VERDU

Representante del Grupo Municipal Compromís Alcoi
ELISA GUILLEM DE LA CRUZ
ALEXANDRE CERRADELO GARCÍA

Representante del Grupo Municipal VOX Alcoy
CARLOS JOSÉ GARCÍA SEGUÍ
MARÍA TERESA PEIDRO PASCUAL
Suplente: DAVID ANDRÉS ABAD GINER

Representante del Grupo Municipal Guanyar Alcoi
MARI CARMEN PAREDES TORREGROSA
Suplente: SERGI RODRÍGUEZ CASTELLÓ

COMISIÓN INFORMATIVA DE PATRIMONIO, OBRAS Y SERVICIOS
Representantes del Grupo Municipal Socialista

TERESA SANJUÁN OLTRA
JORDI VALENTÍ MARTÍNEZ JUAN
JUAN IGNACIO TRELIS SEMPERE
AROA MIRA ROJANO

Representantes del Grupo Municipal Popular
CARLOS MARÍA PASTOR VENTURA
GABRIEL GUILLEM GARCÍA
FRANCISCO CANTÓ COLOMA
JORGE FRANCISCO REIG VERDU

Representante del Grupo Municipal Compromís Alcoi
ELISA GUILLEM DE LA CRUZ
CARLES SANSALVADOR I LLOPIS

Representante del Grupo Municipal VOX Alcoy
CARLOS JOSÉ GARCÍA SEGUÍ
MARÍA TERESA PEIDRO PASCUAL
Suplente: DAVID ANDRÉS ABAD GINER

Representante del Grupo Municipal Guanyar Alcoi
MARI CARMEN PAREDES TORREGROSA
Suplente: SERGI RODRÍGUEZ CASTELLÓ
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COMISIÓN INFORMATIVA DE POLÍTICAS INCLUSIVAS
Representantes del Grupo Municipal Socialista

AROA MIRA ROJANO
TERESA SANJUÁN OLTRA
ALBERTO BELDA RIPOLL
RAÚL LLOPIS I PALMER

Representantes del Grupo Municipal Popular
FRANCISCO CANTÓ COLOMA
AMALIA PAYA ARSIS
SANTIAGO CARBONELL QUESADA
ISABEL BALAGUER CANO

Representante del Grupo Municipal Compromís Alcoi
ALEXANDRE CERRADELO 
CARLES SANSALVADOR I LLOPIS

Representante del Grupo Municipal VOX Alcoy
DAVID ANDRÉS ABAD GINER
MARÍA TERESA PEIDRO PASCUAL
Suplente: CARLOS JOSÉ GARCÍA SEGUÍ

Representante del Grupo Municipal Guanyar Alcoi
MARI CARMEN PAREDES TORREGROSA
Suplente: SERGI RODRÍGUEZ CASTELLÓ

Segundo.- Dar cuenta de la presente resolución en la próxima sesión plenaria que tenga 
lugar.”

Decreto número 3827/2023, de 29 de junio de 2023, del siguiente tenor literal:

“Modificación decreto núm. 3680/2023, de fecha 20 de junio de 2023, sobre delegación 
de competencias de la Alcaldía a favor de los concejales

Esta Alcaldía, en uso de las facultades que le confieren los artículos 21.3 y 23.4 de la Ley 
7/85, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, en la nueva redacción dada 
a la misma por la Ley 11/1999, de 21 de abril, y demás legislación concordante, quiere 
modificar el régimen de delegaciones de competencias a favor de diferentes Concejales. 
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Considerando que de conformidad con la legislación a la que se ha hecho referencia 
anteriormente, esta Alcaldía puede delegar el ejercicio de sus atribuciones siempre y cuando 
no se encuentren dentro de los supuestos previstos por el artículo 21.3 de la Ley 
Reguladora de las Bases de Régimen Local, en su redacción actual, y por el artículo 9 de la 
Ley 40/2015, de 1 de octubre, de Régimen Jurídico del Sector Público, en los que se regulan 
las competencias que no pueden ser objeto de delegación. 

Visto el informe de la Secretaria General.

Esta Alcaldía, RESUELVE:

Primero.- Modificar la Resolución de Alcaldía núm. 3680/2023, de 20 de junio de 2023, 
delegando la atribución que se indica en la siguiente concejala:

AROA MIRA ROJANO

Concejala Delegada de: - INFANCIA

Segundo.- Las delegaciones efectuadas en el punto primero, comprenden las facultades de 
dirección, organización interna y gestión de los servicios, excluida la facultad de resolver 
mediante actos administrativos que afecten a terceros.

Tercero.- De conformidad con lo dispuesto por el artículo 45 del Reglamento Orgánico 
Municipal del Ayuntamiento de Alcoy, estas delegaciones tendrán efecto desde la fecha de 
este Decreto.

Cuarto.- Notificar esta resolución a los Concejales afectados, entendiéndose aceptada la 
competencia delegada de forma tácita, si dentro del plazo de las veinticuatro horas 
siguientes no se manifiesta nada en contra o se hace uso de la delegación.

Quinto.- Dar cuenta de esta resolución en la primera sesión plenaria que tenga lugar, y 
publicar su texto en el Boletín Oficial de la Provincia en cumplimiento de lo dispuesto por el 
artículo 45.3 del Reglamento Orgánico Municipal del Ayuntamiento de Alcoy.”
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Decreto número 3855/2023, de 29 de junio de 2023, del siguiente tenor literal:

“REPRESENTANTES EN ÓRGANOS COLEGIADOS

Una vez constituida la Corporación Municipal en fecha 17-06-2023, se procede a efectuar 
los siguientes nombramiento en órganos colegiados.

Y visto el informe de la Secretaria General de fecha 29 de junio de 2023.

Esta AlcaldÍa, RESUELVE:

PRIMERO.- Delegar como presidentes de los organismos que se cita a los siguientes 
concejales:

ORGANISMOS CONCEJALES

ASSEMBLEA GENERAL DEL CONSELL 
MUNICIPAL DEL CENTRE D’ESPORTS 
D’ALCOI

ALBERTO BELDA RIPOLL

CONSEJO AGRARIO MUNICIPAL TERESA SANJUAN OLTRA

CONSEJO ESCOLAR MUNICIPAL ALBERTO BELDA RIPOLL

COMISIÓN DE SEGUIMIENTO DE LA 
CONCESIÓN DE LA GESTIÓN INDIRECTA 
DEL SERVICIO DE ABASTECIMIENTO DE 
AGUA POTABLE

JORDI VALENTÍ MARTÍNEZ JUAN

PLENO OBSERVATORIO LOCAL DE 
PROTECCIÓN Y BIENESTAR ANIMAL

CARLES SANSALVADOR I LLOPIS
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SEGUNDO: Designar a los miembros de la Corporación que se indican a continuación como 
representantes en las siguientes entidades:

ASSOCIACIÓ XARXA FORMACIÓ PROFESSIONAL

 Representante ciudad de Alcoy: ANTONIO FRANCÉS PÉREZ 

 Representante ciudad de Alcoy: ALBERTO BELDA RIPOLL 

 Representante ciudad de Alcoy: MARGARITA CANDELA SÁNCHEZ 

AGÈNCIA VALENCIANA DE PROTECCIÓ DEL TERRITORI
Representante Titular: ANTONIO FRANCÉS PÉREZ
Representante Suplente: VANESA MOLTO MONCHO

TERCERO: Designar a los miembros de la Corporación que se indican a continuación, 
propuestos por los Portavoces de los distintos Grupos Políticos Municipales como miembros 
de los siguientes órganos colegiados:

ORGANISMOS CONCEJALES

CONSELL ECONÒMIC I SOCIAL DE LA 
CIUTAT D’ALCOI

Representante GM Socialista: JORDI VALENTI MARTINEZ 
JUAN

Representante GM Partido Popular: CARLOS MARIA 
PASTOR VENTURA

Representante GM Compromís Alcoi: ALEX CERRADELO 
GARCIA

Representante Suplente GM Compromís Alcoi: ELISA 
GUILLEM DE LA CRUZ

Representante GM VOX ALCOY: MARIA TERESA 
PEIDRO PASCUAL

Representante Suplente GM VOX ALCOY: DAVID 
ANDRES ABAD GINER 
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Representante GM Guanyar Alcoi: SERGI RODRIGUEZ 
CASTELLO

Representante Suplente GM Guanyar Alcoi: MARI 
CARMEN PAREDES TORREGROSA

CUARTO: Dar cuenta de esta resolución en la primera sesión plenaria que tenga lugar, y 
publicar su texto en el Boletín Oficial de la Provincia.

QUINTO: Notificar este acuerdo a los Concejales y a los organismos colegiados 
afectados.”

Decreto número 3965/2023, de 3 de julio de 2023, del siguiente tenor literal:

“NOMBRAMIENTO DE PRESIDENTES EN COMISIONES INFORMATIVAS 
PERMANENTES

Visto el Art. 125.a del Reglamento de Organización, funcionamiento y Régimen Jurídico de 
las entidades Locales (ROF), que textualmente dice: “El Alcalde o Presidente de la 
Corporación, es el Presidente nato de todas ellas, sin embargo, la presidencia efectiva podrá 
delegarla en cualquier miembro de la corporación, a propuesta de la propia Comisión, tras la 
correspondiente elección efectuada en su seno.”.

Vista la propuesta realizada por las Comisiones Informativas que se citan a continuación
 

Visto el informe de la Secretaria General.

Esta Alcaldía, RESUELVE:
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Primero.- Nombrar como presidentes de las Comisiones Informativas que se citan a los 
siguientes concejales:

COMISIÓN INFORMATIVA

PRESIDENTA : AMALIA PAYA ARSIS

PRESIDENTA SUPLENTE: LIRIO MARIA GARCIA 
GONZALEZ

COMISIÓN INFORMATIVA DE GOBERNACIÓN 
Y RÉGIMEN INTERNO

PRESIDENTE SUPLENTE: ALEXANDRE 
CERRADELO GARCIA

COMISIÓN INFORMATIVA DE GESTIÓN 
ESTRATÉGICA

PRESIDENTE : DAVID ANDRÉS ABAD GINER

PRESIDENTA SUPLENTE: MARÍA TERESA PEIDRO 
PASCUAL

COMISIÓN INFORMATIVA DE SERVICIOS A 
LAS PERSONAS

PRESIDENTE : CARLOS MARIA PASTOR 
VENTURA

PRESIDENTE SUPLENTE: FRANCISCO CANTO 
COLOMA

COMISIÓN INFORMATIVA DE PATRIMONIO, 
OBRAS Y SERVICIOS

PRESIDENTA : MARI CARMEN PAREDES 
TORREGROSA

PRESIDENTE SUPLENTE: SERGI RODRIGUEZ 
CASTELLO

COMISIÓN INFORMATIVA DE POLÍTICAS 
INCLUSIVAS

Segundo.- Dar cuenta de la presente resolución en la próxima sesión plenaria que tenga 
lugar.
 

El Pleno de la Corporación queda enterado.

4. 18958/2023 SECRETARIA GENERAL 
DONAR COMPTE DELS ESCRITS PRESENTATS PER REGIDORS SOBRE 
ACCEPTACIÓ AL CÀRREC EN RÈGIM DE DEDICACIÓ EXCLUSIVA 
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Se da cuenta al Pleno de la Corporación de los escritos de aceptación al cargo en régimen 
de dedicación exclusiva, presentados por los concejales que a continuación se relacionan, 
de conformidad con el Art. 21.4 del Reglamento Orgánico Municipal del Ayuntamiento de 
Alcoy:

 LORENA ZAMORANO GIMENO

 JORDI MARTÍNEZ JUAN

 VANESA MOLTÓ MONCHO

 TERESA SANJUAN OLTRA

 ALBERTO BELDA RIPOLL

 AROA MIRA ROJANO

 RAÜL LLOPIS PALMER

 CARLOS PASTOR VENTURA

 ALEX CERRADELO GARCÍA

 ELISA GUILLEM DE LA CRUZ

 CARLES SANSALVADOR LLOPIS

 DAVID ANDRÉS ABAD GINER

 SERGI RODRÍGUEZ CASTELLÓ

El Pleno de la Corporación queda enterado.

5. 19761/2023 GRUP MUNICIPAL POPULAR 
PREC PASSOS DE VIANANTS DEL CARRER SANT NICOLAU I CONTROL DE 
VELOCITAT.

Sra. Payá: Gracias alcalde, buenos días a todos los presentes y a los que nos siguen 
online. Paso a leer el ruego.

La Sra. Payá, concejala del Grupo Municipal Popular, lee el siguiente ruego:
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“La primera fase de peatonalización de la calle San Nicolás, que mantenía un solo sentido 
de circulación, hizo innecesario el semáforo para el cruce de peatones al principio de la 
calle, siendo suficientes los pasos de peatones y la limitación a 30 km/h establecida en toda 
la ciudad, para vías de un único carril por sentido.

Con la reversión a doble sentido, desde hace varias semanas y hasta la última semana de 
agosto, es imprescindible que los pasos de peatones estén en condiciones óptimas de 
visibilidad y el control de velocidad sea exhaustivo.

Así mismo, el paso de peatones esquina Plaza de España con San Lorenzo, donde el 
semáforo también fue retirado con la peatonalización de la calle, requiere mayor visibilidad 
para el transporte urbano y los vehículos con permiso de acceso, dado la intensidad de paso 
de peatones.

Por todo ello formulamos el siguiente

RUEGO

 Pintado de los pasos de peatones de la calle San Nicolás.
 Pintado del paso de peatones de calle San Lorenzo esquina Plaza de España.
 Señales indicativas de los pasos de peatones en San Nicolás y esquina San 

Lorenzo.
 Señales indicativas de limitación de velocidad en San Nicolás y San Lorenzo.
 Instalación de cámaras de control de velocidad en San Nicolás.”

Sr. Martínez: Bon dia, moltes gràcies a les persones que hui estan ací al saló de plenaris, i 
a les que ens seguixen per les xarxes de l’Ajuntament.

La intenció és aprovar el prec, però sí que és cert que voldríem vore la possibilitat de deixar, 
per dir-ho d’alguna manera en l’aire, el tema de la instal·lació de càmeres de control de 
velocitat en Sant Nicolau perquè nosaltres el que estem intentant és treballar primerament 
en un expedient de poder fer un control de velocitat en tota la ciutat, amb càmeres que 
pogueren ser mòbils i que pogueren instal·lar-se. Ho dic perquè, no sé jo quina..., si hi haurà 
algun impediment legal que ens permeta fer-ho o que no ens permeta fer-ho. 

Totes les altres qüestions, jo entenc que sí, que es poden assumir perfectament. Fins i tot, 
nosaltres el que anem a fer, en l’espai on estaven els semàfors del pas de vianants, només 
s’ix de l’Ajuntament, és instal·lar una il·luminació, una senyalització de pas de vianants amb 
il·luminació perquè la gent ho sàpiga, substituint..., i sobretot perquè allí hi ha possibilitat 
d’instal·lar-la.

Per tant, acceptem el prec. Si vosté ho considera oportú, deixant un poc en l’aire això de la 
instal·lació de les càmeres de control de velocitat de Sant Nicolau i que puga fer-se en tota 
la ciutat, i que puga ser... També estem buscant que hi haja oportunitats de canviar-les en 
distints llocs perquè puguen donar servei a tota la ciutat. No ho dic per res, ho dic perquè la 
instal·lació de càmeres de control de velocitat de Sant Nicolau, jo crec que en farien falta a 
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Sant Nicolau, a l’Alameda, a l’avinguda de València... en molts llocs, perquè en determinats 
llocs de la ciutat, la gent no respecta la senyalització i, per tant, volem treballar en un control 
de velocitat més general.

Sr. Payá: Sí, bueno, con respecto a las cámaras, pues si se está haciendo un plan o 
haciendo un estudio para poner cámaras en toda la ciudad, pues se puede posponer; pero, 
alguna señal indicativa del límite de velocidad o mayor presencia policial para que la gente 
sea consciente de que en esa vía se tiene que circular, pues a la velocidad, a 30 como 
mucho.

Lo cierto es que se ha duplicado el tráfico, y la seguridad vial pues no está en condiciones 
para este flujo de tráfico, y supone un peligro para los peatones. Y así nos lo han trasladado 
los ciudadanos. Hay que dar una solución, pero yo espero que sea rápida. Gracias.

Sr. Martínez: Si, será rápida, pero lo que quiero decirle es que todos sabemos que cuando 
entras al Centro, en toda la ciudad ya tienes que ir a 30. Esa es una… creo que lo dice hasta 
en la exposición que dicen ustedes de motivos. 

Por tanto, yo creo que el problema de la circulación en las velocidades que se tienen en la 
ciudad, como en todas las ciudades, nos lo tenemos que ver todos, porque es un tema, yo 
creo que de civismo más que de sanciones; pero sí que vamos a tomar estas… pues todo el 
pintado, toda la señalización que sea oportuna.

6. 19765/2023 GRUP MUNICIPAL POPULAR 
PREC CAMPANYA INFORMATIVA CANVIS MESES ELECTORALS 

Sr. Pastor: Gracias, señor alcalde, buenos días a todos los presentes, y un saludo a los que 
nos siguen por redes. Paso a leer el ruego.

El Sr. Pastor, portavoz del Grupo Municipal Popular, lee el siguiente ruego:

“Las Elecciones generales del próximo 23 de julio, han provocado cambios en los colegios 
electorales de Alcoy como consecuencia de celebrar estos comicios en pleno verano.

Aunque se insista en la importancia de la tarjeta censal para saber donde votar, la 
excepcionalidad de la fecha para las que han sido convocadas, los cambios en 62 mesas, 
que incluyen traslados a otra ubicación, unificación de colegios electorales o la separación 
de otros por distritos, puede dar lugar a confusión y desmotivar el voto.

Por ello, formulamos el siguiente

RUEGO
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 Realizar campaña informativa sobre los cambios de los Colegios electorales.

 Realizar campaña informativa del servicio especial de autobús anunciado, con 
detalle de horario y trayecto.”

Sr. Zamorano: S’accepta el prec, els dos.

Sr. Pastor: Vale, pues se lo agradecemos.

Durante la lectura de la siguiente moción, se ausenta de la sesión la Sra. Interventora.

7. 19552/2023 GRUP MUNICIPAL GUANYAR ALCOI 
MOCIÓ PER A CREAR ESPAIS SEGURS ALS VOLTANTS DELS CENTRES ESCOLARS

Llig la moció el Sr. Rodríguez, portaveu del GM Guanyar Alcoi.

Sr. Rodríguez: Gràcies, Senyor Alcalde, i bon dia a totes i a tots, els que estem ací i els que 
ens segueixen per xarxes socials.

EXPOSICIÓ DE MOTIUS

Ara que ha finalitzat el període escolar del present curs i que fins a setembre no es 
reprendrà, el proper, des de Guanyar Alcoi entenem que tenim temps des de l’Ajuntament 
per a preparar un pla que cree espais segurs al voltant dels nostres centres educatius i que 
puga executar-se en començar el nou curs.

Tenint com a referència el que passa tots els dies en l’horari d’entrada i sortida a les 
escoles, on els cotxes particulars s'amuntonen pràcticament a les portes dels centres, creant 
embossos i perills potencials per als xiquets i xiquetes que hi accedeixen, caldrà engegar 
mesures de seguretat que minimitzen els riscos d’accidents. Ja hem tingut alguns casos 
puntuals de certa gravetat, tant a l’Horta Major com a La Salle hi ha hagut problemes perquè 
algun cotxe no ha tingut el fre ben posat i ha... però bé, gràcies no ha passat res més greu, 
però que podria passar.

Aquestes mesures de seguretat demanen disminuir al màxim possible l’ús del cotxe privat i 
fomentar el transport públic escolar, evitar circular i estacionar vehicles a les portes dels 
col·legis i ubicar semàfors i pas de vianants ben senyalitzats per a la major seguretat vial.

A cada centre escolar s’han d’aplicar mesures concretes que vagen en aquesta direcció, 
donant solucions al caos circulatori que es donen als horaris d’entrada i eixida dels col·legis 
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creant zones al voltant de les entrades dels centres en les que s’impedisca el trànsit de 
vehicles i conformen zones segures per les quals els escolars puguen accedir als centres 
sense perill. En alguns serà més fàcil d’aplicar i en altres més complicat, però l’objectiu ha 
de ser el de minimitzar els perills que corren els nostres escolar quan s’incorporen als seus 
centres educatius.

A manera d’exemple, simplement, es faria necessari que l’Ajuntament convinguera amb la 
Conselleria d’Educació que el transport escolar que va des de les urbanitzacions de 
Montesol, del Sargento, Baradello i Barxell, tinguera parada a Batoi i arreplegara escolars 
per dur-los al Romeral i a l’Horta Major. També s’hauria d’instal·lar el semàfor tant demanat 
per l’AAVV Benissaidó al carrer Escultor Peresejo a l’altura del pas al col·legi Horta Major. 
Per posar dos exemples només d’accions que hauríem d’executar, a l’espera de completar 
un pla més ambiciós i resolutiu.

Amb tot proposem l’adopció dels següents acords:

PRIMER – Que les regidories d’educació i mobilitat inicien la tramitació per a elaborar un pla 
per tal de crear espais segurs al voltant dels centres escolars de la ciutat.

SEGON – Que aquest pla es faça amb la col·laboració de les direccions dels centres 
educatius i les seues AMPAs respectives. 

TERCER – Que el pla estiga enllestit per a aplicar-lo en iniciar el pròxim curs escolar.

Sr. Abad: Gracias señor alcalde, bienvenidos a todos los presentes y a los que nos siguen 
desde sus casas por vía digital.

Bien, como está planteada esta moción quién se puede negar de votar a favor de esta 
propuesta, y la verdad, lo difícil no es decir no, sino lo difícil es decir que sí, porque leyendo 
cada frase vamos generando ideas que al final, nos hace poner el pie en el freno y meditar 
conscientemente cada palabra y cada frase.

Al comienzo del texto quieren que se pueda ejecutar en este próximo curso, y ya vamos mal. 
Y no es que no queramos, es que en realidad se generan dudas e inquietudes porque claro, 
el curso ha terminado, han llegado las vacaciones, y tanto alumnos como profesores y 
padres están ya disfrutando de las esperadas vacaciones con sus familias y amigos en 
campos, playa o viajando. Porque cada uno es libre de ir donde puede, como y cuando 
quiera. 

Pero les pregunto, ¿de dónde pretenden sacar ustedes el tiempo para la tramitación y 
elaboración del plan para crear espacios seguros, si estas familias están de vacaciones 
igual que parte de los técnicos y trabajadores de los departamentos de Educación y 
Movilidad? No tenemos bastante con el capricho del egocéntrico presidente Sánchez 
adelantando elecciones en época estival, que también ustedes pretenden hacer redactar 
este plan en época de altas temperaturas, siendo ustedes quienes abogan por no trabajar 
en horarios donde la calor sea inaguantable o menos horas trabajadas a la semana pero 
cobrando lo mismo, pues como siempre hacen, donde dije digo, digo Diego; o como otros 
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excusan últimamente sus decisiones, cambian de opinión. Cualquier cosa vale con tal de 
engañar y mentir.

El transporte de recogida de escolares, de las urbanizaciones a los centros escolares que se 
realiza, es única y exclusivamente para escolares que acuden a colegios públicos. Al 
parecer solo los del Romeral y la Huerta mayor. ¿Podríamos llamarlo discriminación? ¿Por 
qué no todos los centros educativos? ¿Por qué no incluyen institutos? ¿Por qué no dejan de 
diferenciar entre públicos o concertados, si los beneficiados son los niños? Porque les 
recuerdo que estos centros educativos públicos se mantienen con el dinero de los impuestos 
que pagamos todos los ciudadanos, y conlleva que los padres que llevan sus hijos a 
colegios concertados, y decir que desde Vox abogamos por la libre elección del centro 
educativo para la educación de nuestros hijos, tienen más gastos. 

Por lo tanto, dejando de lado el eterno debate si público o privado, recordarlos que se trata 
de niños, y a todos ellos se les tiene que proporcionar las mismas oportunidades.

Proponen crear un plan que en su primer punto de acuerdo ya viene determinado por un 
tiempo del que no disponemos.

En el segundo punto, “contar con la colaboración de la dirección de los centros educativos y  
AMPAS”, pues es lo normal; y además, pensamos que tal colaboración, al redactar este 
plan, debe de ser conjunta y con la participación de todos los implicados.

En el tercer punto, quieren que esté terminado para ser aplicado en el próximo curso. Pues, 
como ya he comentado, desde Vox Alcoy creemos que, por las fechas que son y por las 
personas que se ven afectadas, no pensamos que haya tiempo suficiente para poder llevarlo 
a cabo; hubiera sido interesante conocer alguna propuesta aplicada de cuál es su idea o 
modelo para crear espacios seguros en los alrededores de los centros escolares, porque no 
en todos los centros se pueden aplicar las mismas propuestas por ubicación, por espacio 
público, por características de la zona, etc. Posiblemente, su verdadera intención sea la de 
eliminar más aparcamiento y limitar la libertad de movimiento. Es más fácil proponer estas 
medidas cuando las problemáticas y las consecuencias las sufrirán otros.

Para terminar, recordar que los padres que llevan a sus hijos en automóvil, lo hacen 
aprovechando el viaje; igual no todos, pero la mayoría de ellos sí. También echamos en falta  
la presencia en los centros educativos de agentes de Policía Local. Esta escasez afecta, y 
mucho, a la seguridad y al tráfico; y esto es debido también a la ineficacia a la hora de 
aumentar el número de efectivos, demandado continuamente, y de esta manera poder cubrir 
las plazas necesarias; como también dotarlos de los medios suficientes para desempeñar 
sus funciones y servicios a los ciudadanos, y no como los vehículos híbridos adquiridos, que 
solo han dado que problemas. Menos derrochar tiempo y dinero en ideología, y más 
inversión en lo que sí precisa Alcoy. Gracias.

Sra. Guillem: Gràcies, Senyor Alcalde. Bon dia a totes i a tots els que estem ací i als que 
ens seguixen des de casa.

Bé, el control i la seguretat dels nostres menors ha de ser, i és, una prioritat per a la nostra 
comunitat. Evidentment, l’accés als centres escolars n’ha de ser una d’elles, tant per als 
menors que hi arriben acompanyats, com per als que ho fan de manera sola.
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És per això que, tot i que som conscients que des del Departament d’Educació fa temps que 
es treballa en aquesta direcció, la millora dels serveis sempre ha de ser una constant. Des 
de Compromís, la millora del servei educatiu ha sigut sempre una prioritat, i és per això que 
no pot ser d’una altra forma que donant suport a una mesura que és necessària, i millora 
l’accés i l’autonomia diària dels nostres xiquets i xiquetes.

L’elaboració d’aquest pla municipal, que crea espais segurs al voltant dels centres escolars, 
és una mesura necessària i oportuna, que no tan sols regula l’horari escolar, sinó que ajuda 
a l’accés de l’oci i les hores extraescolars dels nostres xiquets i xiquetes. Un pla que, 
evidentment, s’ha de treballar amb els sectors implicats, com és el professorat i els pares i 
mares representats per les respectives AMPA. 

Tot i això, considerem que posar una data molt concreta, més encara quan els mesos que 
venen és temporada estival, i trobar els agents implicats serà difícil, representa un 
inconvenient; i és per això que nosaltres donarem suport a aquesta moció, sempre que es 
repense el tercer punt.

Sr. Pastor: Sí, gracias señor alcalde.

El tema de la seguridad de los escolares a la entrada y salida de los centros educativos es 
un asunto que nos debe preocupar y ocupar, por lo tanto, en principio, la moción que 
presenta el grupo Guanyar nos parece plausible puesto que persigue crear un plan para 
crear espacios seguros alrededor de los centros educativos. 

Evidentemente, en esta moción hay cosas más fácilmente realizables y otras no tanto, pero 
en general nos parece una moción adecuada.

Lo que sí que nos gustaría pedir es celeridad al equipo de gobierno en el caso de que se 
apruebe esta moción, porque aunque no lo parezca septiembre está a la vuelta de la 
esquina. Es verdad que es posible que fijar fechas tan perentorias para la aprobación del 
plan, pues igual es un poco precipitado; pero no hay que olvidar que en julio los colegios 
está abiertos para los profesores. Los profesores trabajan en julio, con lo cual, queda 
todavía días y semanas de este mes de julio, por lo menos para empezar a contactar con 
ellos y discutir este tema.

También nos gustaría incidir, como se solicita en esta moción, en la necesidad de instalar un 
semáforo, tal y como viene demandando la Asociación de Vecinos del Benissaidó, en la 
calle Escultor Peresejo, a la altura del acceso al colegio Horta Major. Yo creo que esa es 
una demanda ya antigua, que no entendemos porqué no se ha atendido todavía; yo creo 
que ese sí que es un punto importante entre las medidas de esta moción.

Por lo tanto, nosotros vamos a apoyar la moción, siempre y cuando se pueda, en el tercer 
punto, bueno pues pedir un poco más de flexibilidad en las fechas de aprobación del plan. 
Muchas gracias.

Sr. Belda: Gràcies, Senyor Alcalde. Bon dia a totes i a tots els que estan ací presents, i als 
que ens seguixen per xarxes.
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I bé, d’aquesta moció només vull dir una cosa, i és que anem a acceptar-la, evidentment, 
com no pot ser d’una altra manera. Sí que és veritat que jo demanaria que el punt número 3 
el canviàrem, més que res per fer factible que aquesta moció puga eixir endavant, i que diga 
que el pla s’execute durant el curs 23-24, perquè crec que és una cosa molt més raonable, 
que crec que podrem complir; perquè al final, acceptar alguna cosa que no podem complir, 
no per la nostra voluntat, sinó perquè, com bé ja s’ha dit, els centres educatius al juliol estan 
treballant; però és un mes de molta activitat perquè és de preparació, de tancament, 
preparació de molta documentació. I ara seria..., jo crec que prou inviable, a més que també 
caldria reunir-se amb les AMPA, centres educatius, etc., i això faria prou inviable poder-ho 
posar en marxa al setembre. Per tant, jo sí que canviaria eixe punt d’acord perquè fora 
durant el curs escolar 2023-24. 

També hem de dir que, evidentment, acceptem aquesta moció; perquè ja està en marxa. És 
a dir, és una moció que, evidentment no començarem de zero, perquè és una moció que el 
meu company Jordi Silvestre, el meu company Raül Llopis, des de Policia i Mobilitat ja s’ha 
treballat, i ja podem dir que hi ha hagut este tipus de reunions i este tipus de pla ja està en 
marxa en centres com el dels Salesians del Centre, el dels Salesians de Joan XXIII, en 
centres com el de Sant Roc, que hi ha mesures que es posaran en marxa ara al setembre, 
que ja estan consensuades, amb el col·legi Miguel Hernández, amb el col·legi La Salle, que 
és un dels que s’ha dit que hi va haver algun cas de perill, que es va actuar immediatament i 
ja està solucionat, perquè era una entrada... una de les entrades de La Salle està en una 
rampa molt pronunciada, on els cotxes s’esvaraven... podien esvarar-se en parar a deixar 
als xiquets, i ja es va actuar sobre el paviment perquè això no fora. És a dir que sempre s’ha 
estat damunt de totes i cadascuna de les casuístiques que hi ha en els centres escolars, 
com no pot ser d’una altra manera. Però sí que és veritat que la intenció és continuar 
comunicant-se amb tots i cadascun dels centres, i vore quin és el millor pla per a activar en 
cadascun d’ells, que evidentment serà molt diferent, perquè les casuístiques dels centres, 
per la seua situació, pel seu entorn, són molt diferents; perquè, evidentment, per exemple, el 
col·legi El Romeral, que té un parc que el protegix, doncs potser l’actuació és molt més 
senzilla que en un altre.

També s’ha parlat del semàfor del centre Horta Major. Eixe és un semàfor que ja estava 
demanat, i que eixe semàfor està en licitació; per tant, las cosas de palacio siempre van 
despacio, hi ha processos administratius que s’han d’acomplir. Eixe semàfor està en 
licitació, amb la qual cosa, quan s’acabe el procediment administratiu que toca, doncs es 
posarà en marxa.

I també hem de dir que s’han posat en marxa altres mesures que el que fan també és 
fomentar una arribada als centres educatius de forma diferent. I, per exemple, són els carrils 
bici. Carrils bici que vertebren la ciutat, que vertebren la ciutat pel lloc més fàcil per a fer-lo, i 
de forma segura, amb protecció per a les bicicletes i per als patinets, i amb la qual cosa farà 
que puguem promoure encara millor eixa mobilitat sostenible, amb accions. Com també es 
van fer en els últims anys; com és que tots i cadascun dels centres escolars que han volgut i 
que s’han oferit, tenen aparcament de bicicletes i patinets a les portes dels centres.

Amb la qual cosa, les accions estan en marxa, però evidentment, com hem dit abans, doncs 
continuarem fent-ho. Si podem fer eixe canvi en el punt número tres, doncs seria una moció 
que acceptaríem sense cap problema.
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Sr. Rodríguez: Gràcies, Senyor Alcalde.

A vore, nosaltres entenem que és oportú plantejar-lo ara, perquè, efectivament, encara el 
món educatiu, els professionals, estan treballant, com estem treballant des de l’administració 
pública, tots, fins i tot a l’agost. És a dir, els departaments estan treballant tot l’estiu i, per 
tant, caldria avançar tot el màxim possible. De fet, jo crec que hi ha previst un consell 
escolar. Hi ha previst algun consell escolar, ara, esta temporada. Jo pense que allí es podria 
també plantejar esta proposta perquè el món educatiu siga coneixedor de la necessitat. 
Perquè, efectivament, no neguem que s’han fet algunes actuacions puntuals; però és 
evident que no han estat suficients. No han estat suficients perquè els perills dels nostres 
xiquets i xiquetes continuen sent constants cada volta que han d’accedir als centres 
escolars. És una evidència, perquè hi ha hagut problemes. Nosaltres pensem que s’han 
d’acotar espais en què no entren els vehicles en horaris escolars, perquè els pares i les 
mares puguen dur els xiquets a escola sense haver d’estar preocupats que a la porta del 
seu col·legi estiguen els cotxes en doble fila, en tercera fila, en costeres... En definitiva, amb 
un perill permanent.

S’ha d’actuar amb rapidesa. Jo, efectivament, respecte del punt número tres, serem 
flexibles, s’ha d’intentar que s’avance el màxim possible. Accepte eixa proposta que se’ns fa, 
però sí que demanem màxima celeritat. No ens acontentem amb el que s’ha fet fins ara, 
perquè no ha sigut suficient, s’ha d’anar més lluny. Acotar espais lliures de cotxes als 
centres escolars en els horaris d’entrada i d’eixida és fonamental, i s’ha de ser molt més 
ambiciosos perquè..., no ha passat res, afortunadament, molt greu, però hi ha hagut perills 
evidents.

Per tant, sí que accepte la proposta d’allargar el tema, però, en concret, en allò... en aquells 
col·legis en què s’ha fet, a l’Horta Major sobretot, es puga adequar immediatament, en l’inici 
del curs, fer-ho. Miguel Hernández és un desastre, Sant Roc és un desastre, i és una cosa 
que vull dir clarament. Açò no té cap connotació ideològica, açò està pensat per a 
absolutament tots els xiquets i xiquetes d’Alcoi. Tots els centres escolars estan a la ciutat, i 
nosaltres tenim l’obligació d’assegurar la màxima protecció a la nostra gent, vinga d’on vinga 
i estiga en el col·legi que estiga. No té res a vore amb això, d’acord? Vinga, gràcies.

Sr. Abad: Bien, agradecer al señor Rodríguez la última especificación y explicación sobre mi 
intervención.

Bien, nosotros, como bien ha argumentado ahora, creemos que la finalidad es coartar la 
libertad de movimiento de los padres y la de reducir los espacios para poder estacionar los 
vehículos, ya sea para llevar a los niños o tener estacionamiento cerca de los centros 
educativos, donde también han gente que tiene sus viviendas en los alrededores.

Otro punto en que también tenemos que contrarrestar es el tema del tiempo, del espacio 
para poder desarrollar este plan; que como bien se ha propuesto que sea más flexible, que 
sea más duradero, pues nosotros, si se acepta ese punto, pues estaremos también… No 
votaremos en contra, pero, como nos genera dudas respecto al tema de la movilidad y al 
estacionamiento, pues nosotros nos abstendremos en esta moción. Gracias.
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Sra. Guillem: Gràcies de nou, Alcalde. Bé, doncs, tal com s’ha dit, des del departament ja fa 
temps que estava treballant-se en aquesta direcció. Simplement, vull recordar que estem en 
l’època estival, que és cert que els mestres estan treballant, però el que volem és implicar a 
tots els agents i, per tant, també el que volem és arribar als pares i mares, cosa que és més 
complicat ara, i també arribar a ells. Per això, agraïm moltíssim el fet que es repense eixe 
punt tercer. I, evidentment, nosaltres anem a votar a favor.

Sr. Pastor: Sí, gracias señor alcalde. Bueno, nosotros no nos vamos a repetir. La moción 
nos parece aceptable. Entendemos que si podemos llegar un acuerdo en el punto tres 
podemos aprobarla perfectamente. Yo no sé si esto se puede hacer, pero yo propondría una 
alternativa a ese punto tres, simplemente: “Que el pla estiga enllestit per aplicar-lo al llarg 
del pròxim curs escolar”. Si les parece, con esa redacción, nosotros aprobaríamos la 
moción. Gracias.

Sr. Belda: Sí, bé, com he dit abans, jo crec que hem de ser realistes en allò que aprovem. 
És a dir, podem aprovar ací que estiga en setembre; però tots som… és que no estarà en 
setembre, és impossible. No per la nostra part ni per la nostra voluntat, sinó perquè els 
centres educatius és que no estan a l’abast i quan els cridem per anar..., és que no podrà 
ser. Evidentment, sí que hi haurà un Consell Escolar municipal, però és que aquest tema no 
és un tema que cau ara del cel, i cau ací i s’ha de… este tema ja s’ha tractat. I els centres 
educatius ho saben, i aquells que més urgència tenien en l’aplicació de mesures, ja hem 
treballat amb ells, i ja s’han aplicat mesures. Jo no hi puc estar d’acord. Estem pintant un 
panorama en què jo… no sé, els xiquets quan van a l’escola pareix que…, evidentment, 
sempre hi ha perill quan hi ha vehicles, quan hi ha xiquets i xiquetes, però… jo no veig eixe 
panorama tan greu. Evidentment, sempre en un moment puntual pot passar qualsevol cosa, 
evidentment; però també, jo crec que la contradicció al final és que estem dient: en el punt 1 
i en el punt 2 s’ha de parlar amb les AMPA i s’ha de consensuar un pla d’acció, però el 
senyor Rodríguez està dient-nos ja quin pla d’acció, que és llevar els vehicles de les portes 
de l’escola, o no… dependrà de l’escola, dependrà del centre, perquè igual hi ha un centre 
on llevar els vehicles crearà un problema, no allí, sinó a 20 metres, perquè depén de les 
característiques, dels vials que hi haja pels voltants d’eixe centre. Per tant, potser eixa no és 
la millor mesura, perquè també hem de conjugar al final..., quan parlem amb els centres 
educatius..., també estan interessats en el fet que els xiquets, que són més xicotets, perquè 
potser estem parlant de Primària o Secundària, més fàcil que hi puguen arribar. Però quan 
són xiquets d’Infantil o de primer i segon de Primària, amb la casuística que ve de més 
lluny..., perquè el fet de deixar-los en un lloc o deixar-los en un altre, doncs implica.. 
Aleshores s’estan treballant moltes accions, com per exemple diversificar entrades, vore que 
els xiquets entren per una part que siga més viable. És a dir, no els posem quina és la 
solució, perquè la solució, com he dit abans, en cada centre en serà una. Aleshores, bé..., el 
que he dit, jo crec que en eixe sentit s’ha de conjugar, al final, que els xiquets al final hi 
puguen arribar, perquè al final la casuística que tenim és que hi ha una mobilitat entre barris 
i entre centres, fins i tot amb gent que viu fora, que arriba... que ha d’arribar als centres 
educatius, amb la seguretat, evidentment, que hi ha de primar. 

Jo crec que eixe és l’objectiu que tenim tots des del principi, i jo crec que està aplicant-se i 
que, evidentment, la voluntat és continuar aplicant amb la seguretat més gran possible.
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Sr. Rodríguez: A vore, després de les declaracions del company Belda, clar no acabe 
d’estar molt segur del que es diu. Si el que es diu és que ja està fent-se, no hi estic d’acord. 
Pense que s’ha d’anar més lluny. I, evidentment, pense que és fonamental acotar espais 
lliures de vehicles prop de les escoles, en els horaris d’entrada i d’eixida, que és la fórmula 
més adequada per a assegurar la seguretat dels nostres xiquets i xiquetes. És a dir, tampoc 
és molt el que demanem. És a dir, han passat coses que no han sigut més greus perquè les 
circumstàncies, afortunadament, ho han evitat; però hi ha hagut cotxes que s’han 
desnivellat, els carrers empinats, sense conductor… vull, dir, és una cosa seriosa. Pense 
que això s’ha de tindre en compte. I jo pense que hem de ser més ambiciosos.

Jo entenc el que ha dit el company del Partit Popular, que s’han d’allargar al llarg d’este curs 
escolar totes les propostes, perquè s’ha d’anar acotant-les, una per una. I nosaltres, el que 
farem acceptant eixa proposta de canvi del punt número tercer, és fer un seguiment de com 
està fent-se en cada col·legi, de quina manera. 

Torne a insistir, esta moció està pensada perquè actuem més i millor del que s’ha actuat fins 
ara en el tema de la seguretat dels nostres xiquets als centres escolars. És l'única pretensió. 
Després, evidentment, les AMPA, les direccions de l’escola, els departaments d’Educació i 
de Mobilitat marcaran unes pautes. Ja vorem si eixe pla és satisfactori o no és satisfactori 
per al nostre grup; però, en principi, el que volem és que de manera accelerada es faça més 
del que s’ha fet, simplement.

Sr. Alcalde: Gràcies, passarem a la votació de la moció, entenc que incorporant l’esmena 
proposada pel Partit Popular. Votem la moció.

Seguidament, se sotmet a votació la moció presentada pel grup municipal GUANYAR 
ALCOI, que incorpora l’esmena presentada pel grup municipal POPULAR.

El Ple de la Corporació, per majoria, amb els vots a favor dels regidors dels grups municipals 
SOCIALISTA (9), POPULAR (8), COMPROMÍS ALCOI (3) i GUANYAR ALCOI (2), i el vot en 
contra dels regidors del grup municipal VOX ALCOY (3), aprova la moció modificada amb la 
incorporació de l’esmena del Grup Municipal POPULAR, amb el text següent:

«Ara que ha finalitzat el període escolar del present curs i que fins a setembre no es 
reprendrà, el proper, des de Guanyar Alcoi entenem que tenim temps des de l’Ajuntament 
per a preparar un pla que cree espais segurs al voltant dels nostres centres educatius i que 
puga executar-se en començar el nou curs.»

Tenint com a referència el que passa cada dia en l’horari d’entrada i sortida a les escoles, on 
els cotxes particulars s'amuntonen pràcticament a les portes dels centres, creant embossos i 
perills potencials per als xiquets i xiquetes que hi accedeixen, caldrà engegar mesures de 
seguretat que minimitzen els riscos d’accidents. Ja hem tingut alguns casos puntuals de 
certa gravetat, tant a l’Horta Major com a La Salle hi ha hagut problemes perquè algun cotxe 
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no ha tingut el fre ben posat i ha... però bé, gràcies no ha passat res més greu, però que 
podria passar.

Aquestes mesures de seguretat impliquen disminuir al màxim possible l’ús del cotxe privat i 
fomentar el transport públic escolar, evitar circular i estacionar vehicles a les portes dels 
col·legis i ubicar semàfors i pas de vianants ben senyalitzats per a la major seguretat vial.

A cada centre escolar s’han d’aplicar mesures concretes que vagen en aquesta direcció, 
donant-se solucions al caos circulatori en els horaris d’entrada i eixida dels col·legis. Han de 
crear-se zones al voltant de les entrades dels centres en les que s’impedisca el trànsit de 
vehicles i conformen zones segures per les quals els escolars puguen accedir als centres 
sense perill. En alguns serà més fàcil d’aplicar i en altres més complicat, però l’objectiu ha 
de ser el de minimitzar els perills que corren els nostres escolar quan s’incorporen als  
centres educatius.

Per exemple, simplement, es faria necessari que l’Ajuntament convinguera amb la 
Conselleria d’Educació que el transport escolar que va des de les urbanitzacions de 
Montesol, el Sergent, el Baradello i Barxell, tinguera parada a Batoi i arreplegara escolars 
per dur-los al Romeral i a l’Horta Major. També s’hauria d’instal·lar el semàfor tan demanat 
per l’AVV Benissaidó al carrer de l’Escultor Peresejo a l’altura del pas al col·legi Horta Major. 
Per posar dos exemples només d’accions que hauríem d’executar, a l’espera de completar 
un pla més ambiciós i resolutiu.

Amb tot proposem l’adopció dels següents acords:

PRIMER – Que les regidories d’educació i mobilitat inicien la tramitació per a elaborar un pla 
per tal de crear espais segurs al voltant dels centres escolars de la ciutat.

SEGON – Que aquest pla es faça amb la col·laboració de les direccions dels centres 
educatius i les seues AMPAs respectives. 

TERCER – Que el pla estiga enllestit per a aplicar-lo al llarg del pròxim curs escolar."

8. 19559/2023 GRUP MUNICIPAL GUANYAR ALCOI 
PREGUNTES I PREC SOBRE LA INCLUSIÓ DE L’INFORME DE PROTECCIÓ DEL 
PERÍMETRE DE L’AQÜÍFER DEL MOLINAR AL PGE

Sr. Alcalde: Esta qüestió va ser tractada en comissió informativa, no sé si volen mantindre 
el prec o…

Sr. Rodríguez: No, en la comissió informativa va donar resposta satisfactòria per al grup, 
retirem la pregunta.

Sr. Alcalde: D’acord, es retira la pregunta i precs, passem al següent.
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9. 19561/2023 GRUP MUNICIPAL GUANYAR ALCOI 
PREGUNTES I PREC SOBRE EL PLA CONTRA LES ALTES TEMPERATURES

Sr. Alcalde: Esta qüestió també va ser tractada en comissió informativa, mantenen el…?

Sra. Paredes: No, el retirem. El què passa és que entenem que les respostes no van ser 
suficients, i davant de l’emergència climàtica, doncs tornarem a incidir més avant en el tema.

10. 19804/2023 GRUP MUNICIPAL VOX ALCOY 
PREGUNTES-PREC PER A DONAR SOLUCIÓ AL PROBLEMA DE COL·LOCACIÓ DE 
CONTENIDORS D'OBRES O VEHICLES DE MUDANCES AL LLARG DEL 
RECORREGUT DEL CARRIL BICI.

Sr. Abad: Gracias señor alcalde. 

Lee las preguntas  y el ruego el Sr. Abad, portavoz del Grupo Municipal Vox Alcoy.

“Una vez más, la opinión pública refleja la problemática de la ciudadanía, que en ocasiones, 
y cada vez son más continuas y repetidas, ponen en duda las decisiones políticas que 
afectan a todos los ciudadanos, y que desde la administración, no se contempla o no se 
observan las problemáticas que sufren, afectan y complican el día a día a los ciudadanos, 
bien por falta de salir y pisar calle para interactuar con los ciudadanos o también por la falta 
de criterios o por la falta de objetividad.

Desde VOX Alcoy, como ciudadanos, que también lo somos, queremos transmitir en esta 
sesión plenaria una problemática que nos han transmitido y esta influyendo en varias 
acciones y decisiones en los ciudadanos.

Como ejemplo, queremos poner el caso de la realización de una obra, de una mudanza o de 
cualquier tipo de trabajo que necesite ocupar parte de la vía publica, y en este caso, a lo 
largo del recorrido del problemático carril bici.

Pues bien, en esta parte de la vía pública, por las características que tiene actualmente, 
solicitar un permiso para colocar un contenedor para realizar una obra, permiso para el 
estacionamiento de un vehículo para una mudanza o cualquier otra actividad que precise de 
la ocupación de el espacio público, esta condicionado por el carril bici, que impide aprobar o 
dar estos permisos a los ciudadanos.

Esto influye en la compra-venta de viviendas, en la apertura o cierre de negocios con el 
engorro que esto ya conlleva y sin añadir mas condicionantes, y por todo esto realizamos las 
siguientes preguntas:
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 ¿Es conocedor el gobierno municipal de esta problemática?”

Sr. Martínez: Sí, moltes gràcies. Si…, bé és que com que són de sí o no, tampoc vaig a…

Sr. Abad: Les faig totes seguides?

 “¿Ha recibido el departamento responsable alguna solicitud al respecto?

 ¿Qué respuesta y solución se da al ciudadano que solicite la colocación de un 
contenedor para realizar una reforma o realizar una mudanza, en una vivienda 
ubicada a la derecha del sentido de la circulación del tráfico, a lo largo del recorrido 
del carril bici?”

Sr. Martínez: D'acord, jo li explique més o menys el que es farà en les qüestions tant de 
mudances com d’obres. En el sentit de quan siga una mudança, el que es farà és permetre 
fer la mudança damunt de la vorera, deixant, per descomptat, el pas expedit en la banda del 
vianant, perquè la gent puga passar de manera sobrada. Si s’ha d’utilitzar el carril bici, se 
senyalitzarà només el carril, la part que estiga més propera a la vorera. Aleshores, ací estarà 
obligada l’empresa que faça la mudança a senyalitzar convenientment el que és amb 
anterioritat i posterioritat que allí està fent-se una mudança; però ve a ser el mateix que es fa 
al carrer Entença o al carrer Sant Nicolau, o es feia abans a l’Alameda, quan hi havia el carril 
bus. És que el carril bus, jo no sé si se’n recorden vostés, però no es podia ocupar per part 
de ningú, era un carril d’autobús i de taxis.

Perdó, que m’ha preguntat vosté les dues coses. I sobre el tema dels contenidors, es fa com 
es fa en tota la ciutat, com es fa al carrer Sant Nicolau, com es fa al carrer Entença, com es 
fa a l’avinguda d’Andalusia o en tots els carrers de la ciutat. S’acorda amb l’obra on es pot 
descarregar el contenidor; en el cas que puga ser en la vorera, s’utilitzen guals o es deixa el 
més pròxim a un gual; però està passant com passa al carrer Entença o com passa en 
qualsevol altra.

Sr. Abad: Bueno, no me ha respondido si han tenido alguna solicitud al respecto.

Sr. Martínez: De moment, no.

Sr. Abad: Pues a nosotros nos ha llegado lo contrario, que han recibido la negativa del 
departamento para... les han denegado el permiso. Pero bien, lo consultaremos para que 
nos den más información, a ver que tal. Entonces, el ruego se lo voy a hacer para que 
quede constancia y para que... a ver, si surgen problemáticas, pues puedan mejorar 
conforme vayan solicitándose estos permisos.

“ruego:
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 Estudiar todas las problemáticas generadas por el carril bici al respecto y dar una 
solución factible y sensata a los ciudadanos que se vean afectados.”

Sr. Martínez: Acceptem el prec. De fet, jo crec que no estem parlant d’una activitat que 
és…, diàriament n’hi ha dos o tres. Vull dir, qualsevol obra que es fa, bé inspeccionada pels 
serveis municipals, bé per la Policia o bé pels mateixos serveis d’Arquitectura o d’Obres i 
Serveis, perquè la disposició d’un contenidor o la disposició de l’obra o la disposició de 
qualsevol activitat es produïsca garantint la seguretat de tots.

11. 19804/2023 GRUP MUNICIPAL VOX ALCOY 
PREC PER AL SANEJAT DE BROTS EN ZONES BAIXES DE L'ARBREDA VIÀRIA.

Sr. Abad: Gracias señor alcalde.

Lee el ruego el Sr. Abad, portavoz del Grupo Municipal Vox Alcoy.

“En otras ocasiones hemos traído esta problemática tanto a comisiones informativas como a 
pleno, pero seguimos sin ver estas intervenciones al respecto cada primavera, y de forma 
continua,  y como siempre pedimos realizar actuaciones, controles y revisiones al respecto.

Los brotes en zonas bajas de la arboleda pública, crecen y proliferan sin control llegando a 
causar molestias en el paseo de peatones y tránsito de vehículos, como la ocultación de 
señalización viaria como semáforos o señalización vertical, con el riesgo y peligro que esto 
conlleva.

Por lo tanto, realizo el siguiente ruego:

 La eliminación de estas ramificaciones en las zonas bajas de la arboleda viaria, y con 
urgencia, las que ocultan o dificultan la visibilidad de la señalización viaria.”

Sr. Martínez: Sí, acceptem el prec. No podia ser d’una altra manera. També ens posem a 
disposició de vostés, i en el cas de vosté, Sr. Abad, quan ens ha manifestat en la legislatura 
passada, una volta que hi ha algun problema de visió de semàfors o de senyalització, ho ha 
comunicat, i així ho fem. I ho traslladem a tots els grups de l’oposició, que tenen fil directe 
amb el regidor per anar comunicant les qüestions que puguen fer-se. També és cert que 
estem pendents de l’adjudicació del concurs de poda, que jo crec que en estos treballs 
també ajudarà molt.

Sr. Abad: Bueno, pues agradecer que nos acepten el ruego, y insistir, más que nada porque 
hay muchos brotes pues que están ocultando semáforos y señalítica. Y especialmente ahora  
que está el carril bici, pues hay muchas señales que están siendo colocadas cerca de los 
árboles, y estos brotes y las ramas pues también empiezan a ocultarlos, y no queremos que 
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sea un problema cuando se ponga en práctica y en uso ya el carril bici, tanto para los 
usuarios del carril bici como peatones y conductores de automóviles. Gracias.

12. 19804/2023 GRUP MUNICIPAL VOX ALCOY 
PREGUNTA-PREC PER A LA REUBICACIÓ DEL PAS DE VIANANTS I SEMÀFOR EN LA 
ZONA DEL TEATRE PRINCIPAL.

Sr. Abad: Gracias señor alcalde.

Lee la pregunta y el ruego el Sr. Abad, portavoz del Grupo Municipal Vox Alcoy.

“Son muchos los ciudadanos que nos han transmitido sus quejas por la falta de visibilidad 
del semáforo que da paso o no, tanto a peatones como vehículos, al estar justo en la zona 
de carga y descarga y que se esconde detrás de  vehículos estacionados.

Este semáforo tenia sentido cuando la calle de “L´escola”, tenia tránsito de vehículos pero 
ha pasado a ser peatonal, por lo que este semáforo,  ha dejado de ser útil donde esta 
ubicado.

Al igual, el paso de peatones que se encuentra delante de los contenedores subterráneos, 
también causa molestias a transeúntes cuando se esta realizando la retirada de basura, o 
hay restos voluminosos junto a los contenedores, tanto subterráneos como superficiales,  o 
cuando dichos contenedores subterráneos están siendo reparados, que esta siendo muy a 
menudo…

Por lo tanto, vemos necesario un cambio del modelo aplicado para mejorar la visibilidad y la 
accesibilidad de los usuarios.

En la anterior legislatura, en el pleno ordinario del cuatro de junio del año 2021, desde VOX 
Alcoy presentamos una moción para la mejora y accesibilidad de los pasos de peatones en 
la ciudad de Alcoy, que salio favorable con los votos favorables de PSOE, PP, Cs, Concejal 
no adscrito y VOX Alcoy.

Nos centraremos en el punto primero y segundo, que hacían referencia a la realización de 
un estudio cuyo objetivo es el de analizar los pasos de peatones que se consideraran mas 
problemáticos o peligrosos o el cambio de ubicación de los posibles pasos de peatones que 
se consideren mal situados e incluso la creación de nuevos donde se estime conveniente.

Bien, han pasado ya dos años desde la aprobación de dicha moción y ya que no vemos 
reflejadas actuaciones al respecto, realizo la siguiente pregunta:

 ¿Se ha llevado a cabo la redacción del estudio aprobado en el pleno?”

Sr. Llopis: Moltes gràcies, senyor Alcalde, molt bon dia a totes i a tots.
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Puc dir que encara no s’ha finalitzat tot l’estudi, però sí que s’han anat analitzant diferents 
zones. En concret, la que vosté està indicant sí que s’ha estudiat.

Sr. Abad:

“Tenemos constancia que se han realizado algunas actuaciones pero todavía queda mucha 
trabajo por hacer al respecto, por lo que realizamos el siguiente ruego:

 Que el departamento responsable, realice un estudio que contemple la 
reorganización y reubicación de la señalización de tráfico, tanto semafórica como 
horizontal de la zona expuesta para facilitar la accesibilidad, la visibilidad y la 
seguridad de los ciudadanos.”

Sr. Llopis: Ho acceptem. El que li he de dir és que, en certa forma, no compartisc certes 
coses que s’han exposat, com el fet que este semàfor ja és innecessari després de no tindre 
l’eixida del carrer l’Escola. Este semàfor serà necessari mentre hi haja pas de vianants d’una 
zona a l’altra. Per tant, el que hem fet i el que s’ha estat treballant i estudiant és, 
primerament, el tema de la càrrega i descàrrega. Si s’han fixat, estes setmanes hem eliminat 
l’aparcament de motocicletes damunt de la vorera en eixa zona, perquè el que estava 
ocorrent és que moltes vegades, quan tiraven a fer la càrrega i descàrrega, segons en  
quina zona estaven aparcades o no les motos, pujaven les furgonetes o els camions més 
cap amunt o més cap avall, i ocupaven precisament eixos semàfors. Aleshores, eixa ha sigut 
una de les accions imminents que hem fet. Hi ha altres qüestions que hem estat estudiant 
des del Departament, i que pensem que, en un futur, potser hauran d’implantar-se si veiem 
que continua generant-se problemàtica en aquest semàfor. Però, el semàfor com a tal, hem 
de mantenir-lo mentre hi haja pas de vianants i la gent haja de creuar per allí.

Sr. Abad: Sí, entiendo que el semáforo tiene que estar, pero como está bastante alejado del 
paso de peatones, pues lo que pedía es una reubicación de ese semáforo y acercarlo 
mucho más a donde está el paso de peatones, e incluso cuando hay algún vehículo 
estacionado o un camión de grandes dimensiones que lo pudiera ocultar. 

Bueno, pues eso era, muchas gracias por aceptar el ruego.

13. 19804/2023 GRUP MUNICIPAL VOX ALCOY 
PREC PER A CONTRARESTAR L'ACUMULACIÓ D'AIGÜES PER PLUGES 
TORRENCIALS.

Sr. Abad: Gracias Sr. alcalde.

Lee el ruego el Sr. Abad, portavoz del Grupo Municipal Vox Alcoy.
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“Cuando las fuertes lluvias se concentran en nuestra ciudad, la caída repentina de tanta 
cantidad de agua, causa problemas a los ciudadanos, especialmente a los conductores y 
peatones que transitan por calzadas y aceras.

Esta acumulación o estancamiento de agua genera charcos o pequeños embalses en 
algunas zonas de la ciudad provocando el cierre o acceso del trafico rodado e incluso de 
peatones.

Concretamente nos referimos a la zona del “carrer Els Tints”, siguiendo la bajada del “Cami 
antic de Madrid” y antes del puente de acceso a la zona de Correos, sobre el Riu Barxell o 
Riquer.

El sistema de drenaje en el vial del “carrer Els Tints”, no es suficiente para evitar el 
estancamiento de aguas fluviales y como complemento se deben de tomar otras medidas 
para evitar tales inundaciones.

En VOX Alcoy decimos que es necesario tomar una serie de medidas encaminadas a evitar 
agua estancada en esta zona, como en otras de la ciudad donde el estancamiento de aguas 
suponga un problema para la ciudadanía.

En algunos casos, los ciudadanos llegan hasta la desesperación al acceder por estas zonas  
que les causan un problema de acceso y movilidad por causa de lo fuertes temporales y la 
mala evacuación de aguas existente.

Como dice el refrán, “mas vale prevenir, que curar”.

Por lo que debemos y tenemos que conseguir que estas grandes acumulaciones de agua  
no sucedan y así favorecer el transito de vehículos y sus accesos a todas las zonas de 
Alcoy que se vean afectadas.

Por lo que realizamos los siguientes ruegos:

 Estudio, creación e implantación de sistemas de drenaje, que permita evacuar 
rápidamente el agua estancada provocada por lluvias torrenciales y evitar el corte de 
la circulación por la calzada del “Carrer Els Tints”.

 La realización de un estudio y revisión de los colectores problemáticos, del sistema 
de alcantarillado e imbornales, que provoquen roturas y estancamiento de aguas, 
con sus correspondientes informes técnicos.”

Sr. Martínez: A vore, sobre el prec, vull comentar dues qüestions. Una, que durant estos 
últims anys s’han anat eliminant alguns punts crítics, com han pogut ser els embornals que 
hi havia a la zona del col·legi de Les Paüles, de Sant Vicent de Paül, i també a l’avinguda 
Carme Vidal. Quant al carrer dels Tints, que és la primera part del seu prec, tenim... estem 
redactant una memòria per a executar-la en el present exercici que és per a resoldre el 
problema que allí es produïx.
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I sobre la realització d’un estudi, en este cas no li acceptaré el prec, no per res sinó perquè 
tenim..., vosté deu saber que tenim un Pla Director de Clavegueram que està a disposició de 
tots vostés, que poden consultar i que va modificant-se una volta es fan els arranjaments, i 
eixe Pla Director és el que marca quines han de ser les inversions i quins són els problemes 
que hi ha.
Per tant, els problemes els tenim localitzats. És cert que van modificant-se perquè 
l’estructura del clavegueram pot anar variant; però sí que és cert que no crec que calga un 
estudi dels col·lectors perquè està fet, i en el cas del carrer dels Tints, durant este exercici, 
estic parlant d’este exercici, hi farem una intervenció.

Sr. Abad: Gracias. Pues sí, especialmente la problemática es la que se genera en el carrer 
dels Tints, que siempre  que tenemos una serie de episodios de lluvias torrenciales, que se 
acumulan ahí, y sí es cierto que el desahogo de ese agua pues tarda, no es rápido, y  hay 
vehículos pues que no pueden acceder por aquí, y habría que solucionarlo de alguna 
manera. No es la primera vez, este año pasado, hace dos también volvió a ocurrir, y creo 
que  es un motivo por el cual espero que se solucione rápidamente. Gracias.

14. 19802/2023 GRUP MUNICIPAL VOX ALCOY 
PREC PER AL REPINTAT DE LA SENYALITZACIÓ VIÀRIA EN L'ENTRADA D'ALCOI 
PEL MOLINAR I PEL CARRER VALÈNCIA

Sra. Peidro: Gracias señor alcalde. Buenos días a los presentes y a los que nos siguen 
desde redes.

Lee el ruego la Sra. Peidro, concejal del Grupo Municipal Vox Alcoy.

“Han sido muchas las quejas de los vecinos durante las últimas lluvias del mes de mayo, ya 
que la pintura tanto del arcén como de la línea divisoria de los carriles en las dos entradas 
de Alcoy,  es prácticamente nula y se hace invisible con poca luz y más aun si el asfalto está 
mojado.

Esto supone un gran peligro para la circulación por la falta de visibilidad a la que hay que 
añadir el riesgo por lluvia.

Como pueden observar en las fotografías, la señalización es inapreciable.
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Por lo que desde el GM Vox Alcoy realizamos el siguiente ruego:

Que se realice el repintado de toda la señalización horizontal pintada en las entradas norte y 
sur de Alcoy”

Sr. Llopis: Moltes gràcies una altra vegada. Acceptem el prec. Realitzarem el repintat 
d’aquestes zones el més ràpid possible i dins de les planificacions que ja estan realitzades 
per part del Departament.

Sra. Peidro: Gracias por aceptar el ruego, y solamente añadir que bueno, la seguridad tanto 
de los conductores como de los peatones es primordial para Vox Alcoy, que la falta de una 
señalización óptima puede causar accidentes de tráfico y, si a esto le añadimos la falta de 
visibilidad por lluvia, el riesgo es mayor, así que nos alegramos de que nos acepte el ruego.

15. 19802/2023 GRUP MUNICIPAL VOX ALCOY 
PREGUNTES TALL DE TRÀNSIT CARRER LA CORDETA

La Sra. Peidro, concejal del Grupo Municipal Vox Alcoy, lee las siguientes preguntas:

“El pasado miércoles 28 de junio sobre las 16:00 de la tarde, los conductores que circulaban 
por la zona centro, se encontraron con el carrer La Cordeta cerrado al tráfico, sin previa 
comunicación o indicación que les permitiera tomar otra calle alternativa antes de 
encontrarse con el atasco que se formó en la Calle San Nicolás.

Sabiendo el Gobierno Municipal que desde el carrer Torre de les Maçanes no se puede 
acceder a la Calle Sor Elena Picurelli debido a las obras y que el carrer La Cordeta es el 
único para poder acceder a la Plaza de España.

Desde el GM Vox Alcoy realizamos las siguientes preguntas
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-Qué hizo necesario cerrar el tráfico de forma repentina y sin previo aviso en el carrer La 
Cordeta?”

Sr. Llopis: Bé, el que va fer necessari el tall del carrer la Cordeta el dia 28, a les 14 hores, 
és que estava previst pujar uns materials amb una grua per a uns treballs que estan fent-se 
en una teulada d’una finca del carrer Sant Nicolau al matí, i eixa grua al matí no va vindre. 
Aleshores, va vindre a la vesprada, i la Prefectura es va assabentar que venia a la vesprada. 
Per urgència, el que vam fer és, per no generar una incomoditat de tornar la grua en un altre 
moment i tot això, va ser que ells mateixos anaven avisant i anaven regulant un poc el trànsit 
i anaven prioritzant el que no passaren per allí. I el que els vam dir és que fora en el temps 
més curt possible. És a dir, va ser una decisió que es va prendre en el moment i per part de 
la Prefectura i del Departament.

Sra. Peidro: Vale, entiendo que esa respuesta prácticamente contesta al resto de las 
preguntas, que eran:

“-Cuál fue el motivo de la falta de señalización que indicase el corte de tráfico y otros 
accesos alternativos?

-Existe algún tipo de protocolo en estos casos de urgencia?”. Entiendo que No.

Sr. Llopis: A vore, li comente, va ser un cas excepcional, que no sol ocórrer i que van 
pensar des de la Prefectura que era el més convenient per a no retirar la grua, que tornara a 
vindre en qualsevol altre moment, i que pensaven que tampoc no anava a ocasionar que es  
trastocara tant el trànsit per la ciutat. Sí que és veritat que puntualment i en un moment 
donat, la gent que volia accedir al carrer la Cordeta, que era l’única part a la qual podies 
accedir, no hi podien entrar; però el que sí que és veritat és que la resta estava totalment 
ben senyalitzat. És a dir, puntualment va ser això, i sí que existix el protocol. El protocol 
existix en el sentit que si la Prefectura creu oportú prioritzar que es facen eixos treballs per 
tal que no trastoquem un altre dia el trànsit de la ciutat, doncs ho van considerar així, i així 
ho van autoritzar perquè ho fera l’empresa.

Sra. Peidro: De acuerdo, muchas gracias.

16. 19802/2023 GRUP MUNICIPAL VOX ALCOY 
PREGUNTES-PREC SOBRE EL SISTEMA INTERN D'INFORMACIÓ (SII) 

Lee las siguiente preguntas y el ruego la Sra. Peidro, concejal del Grupo Municipal Vox 
Alcoy.
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“La entrada en vigor de la LO2/2023 (transposición de la Directiva UE 2019/1937) 
Reguladora de la Protección de las Personas que informen sobre Infracciones Normativas y 
de Lucha contra la Corrupción obliga a la implementación de un Sistema Interno de 
Información (SII). Es decir, a disponer de un Canal de Denuncias Interno.

Esta Ley obliga a los Organismos Públicos entre otros.

Estas entidades públicas, como nuestro Ayuntamiento están obligadas a su implantación 
antes del 13 de junio de 2023.

Por lo que desde el GM VOX realizamos las siguientes preguntas:

- Es conocedor el Gobierno Municipal de la entrada en vigor de la LO2/2023?”

Sra. Zamorano: Sí.

Sra. Peidro:

“- Sabían que el plazo máximo para la puesta en funcionamiento era el 13 de junio de 2023? 
Plazo que ya ha expirado”

Sra. Zamorano: Era, si no ho recorde malament, quan ho vaig vore, el 20, però sí, sí que ho 
sabia.

Sra. Peidro:

“- Conocen que el importe de las sanciones oscila entre 600.000 y 1.000.000 de €?

Sra. Zamorano: Sí.

Sra. Peidro:

“Puesto que la implantación de este Sistema Interno de Información es de obligado 
cumplimiento y que en el caso de ser sancionados, serían los alcoyanos los más 
perjudicados, puesto que es de sus impuestos de donde se haría frente a esta sanción.
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Desde el GM VOX Alcoy realizamos el siguiente ruego:

- Que el Gobierno Municipal realice las acciones pertinentes para agilizar los trámites para la 
implantación de este SII”

Sra. Zamorano: Pues, le acepto el ruego, y decirle que está puesto en marcha ya. Quiero 
decir, que la aplicación ya está. Estamos adaptando el aplicativo a las condiciones internas 
del ayuntamiento, poniendo los logos, la interfaz, adaptándola un poco a los usuarios, y en 
unas semanas estará en marcha.

Sra. Peidro: Pues le agradezco que acepte el ruego; pero sí que me gustaría hacer una 
reflexión al gobierno municipal, y es que, cuando pasan estas cosas, si se retrasan en el 
cumplimiento de leyes o, sobretodo también, de sentencias judiciales, pues nos cuesta 
muchísimo dinero a los alcoyanos, como por ejemplo la reposición de la zona verde de La 
Rosaleda, que ahora costará más de 4 millones de euros, en lugar de 2 y medio, y en caso 
de que nos sancionaran por no cumplir esta ley serían entre 600.000 y un millón, 
simplemente es una reflexión.

Sra. Zamorano: A ver, la norma marca una entrada en vigor, como esta y todas, y no es 
automático la imposición de sanciones. Y ya les digo yo que mire en todos los 
ayuntamientos si se ha implantado este sistema. Estamos todos, porque además ha 
coincidido con período electoral también, y estamos todos los ayuntamientos implantando 
ahora este sistema. O sea que Alcoy no es el primero ni el último que va a tardar en 
implantar esto. Y como ya le digo, en unas semanas… pero la semana que viene..... quiero 
decir, que ya está muy avanzado, estará en marcha. 

Y con el tema de La Rosaleda, claro, imputar a este gobierno el coste de La Rosaleda, hay 
que tener… porque el coste de La Rosaleda no se le puede imputar a este ayuntamiento 
sino al PP, que es el que hizo la obra, entiendo yo.

Sr. Peidro: Bueno sí, pero…

Sr. Alcalde: No té més intervencions. 

17. 19803/2023 GRUP MUNICIPAL VOX ALCOY 
PREC PER A LA REVISIÓ I REPARACIÓ DE LA TANCA PERIMETRAL DEL 
POLIESPORTIU MUNICIPAL DE CARAMANXEL JUAN AGUDO GARAT 
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Sr. García: Muchas gracias señor alcalde. Buenos días a todos y a los que nos siguen por 
las redes sociales.

Lee el ruego el Sr. García, concejal del Grupo Municipal Vox Alcoy.

“En el polideportivo de Caramanxel, existe una valla metálica que rodea perimetralmente 
todo el recinto, la cual se halla en un estado muy deficiente puesto que, sobre todo, la parte 
inferior de dichas vallas se halla corroída en numerosas zonas de la misma debido a su falta 
de  mantenimiento durante años, lo que ha causado que el agua de lluvia y los agentes 
climatológicos hayan ido oxidando el metal y actualmente presente filos cortantes muy 
peligrosos, sobre todo para las personas que accidentalmente puedan tocar dicho metal, ya 
que se halla a una media altura muy accesible para los viandantes y sobre todo, para los 
niños.

Así mismo, parece que se ha filtrado agua en el muro de hormigón de las zonas de anclaje 
con los pilares de la valla, nuevamente por la falta de mantenimiento y no realizar un 
seguimiento del estado de las instalaciones, por lo que este ha reventado por la acción del 
óxido en los pilares causando el agrietamiento y desprendimiento del material, y debilitando 
la fijación de la valla con el muro, con el peligro de que dichos pilares puedan separarse de 
su ubicación.

Por todo ello y debido al riesgo y peligro que supone proponemos el siguiente ruego: 

 Que  para evitar riesgos, se repare dicho vallado sustituyendo las partes que se 
hallen deterioradas y se proceda a su pintado o esmaltado para evitar que la acción 
del agua vuelva a oxidar el metal, o bien, se proceda a la sustitución de los 
elementos dañados por otros nuevos que garanticen la seguridad de los viandantes y 
de los usuarios del polideportivo.

 Que se reparen las zonas del muro donde se hayan desprendido para afianzar el 
anclaje de los pilares de la valla y evitemos daños mayores.”

Sr. Belda: Gràcies, senyor Alcalde. Sí, en aquesta zona de la pista de Caramanxel, Juan 
Agudo Garat, ja hem estat repassant i revisant tot el que hi havia. Ja s’ha fet alguna actuació 
prèvia en alguns dels trams, sobretot la part posterior on hi havia més perill, fins i tot  
augmentant l’alçària de la tanca. I el que farem serà acceptar, com no pot ser d’una altra 
manera, el prec i continuar amb eixa revisió de tot el perímetre per a fer les actuacions 
pertinents que, evidentment, estudiarem quines són les més recomanables o les que més 
pensem que poden consolidar aquest mur perimetral per a reparar-lo.

Sr. García: Doncs, moltes gràcies per acceptar el prec, y esperamos que sea una actuación 
que se realice lo antes posible puesto que, como ya he dicho anteriormente, los filos están 
muy al alcance de la gente, sobretodo los niños están a la altura, una altura mediana. Y 
nada más, gracias por aceptar el ruego.
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Sr. Alcalde: No hi ha més punts en l’ordre del dia. Passem a precs i preguntes.

PRECS I PREGUNTES:

No se formulan por parte de los asistentes.

Y no habiendo más asuntos que tratar, la Presidencia cierra la sesión a las 10.32 horas, de 
lo cual, como Secretaria, lo confirmo, extiendo esta acta, que firmo yo y el Sr. Presidente, en 
prueba de conformidad.
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